

Osnovice za obračun doprinosa nositelja samostalne djelatnosti/ obrta, osnovice za ravnatelja ili direktora pravne osobe, izbor veće osnovice za uplatu doprinosa nositelja samostalne djelatnosti/ obrta/ slobodnog zanimanja u 2026. godini

Pripremio: mr.sc. Ante Gabrilo

U nastavku donosimo iznose osnovica za obračun doprinosa za obvezna osiguranja za 2026.godinu, izračunate na osnovi prosječne bruto plaće po zaposlenome u pravnim osobama, za razdoblje siječanj do kolovoza 2025.god., objavljenom od strane Državnog zavoda za statistiku, NN 133/2025., a koja je iznosila **1.993,00 eur/mj.**

Osnovica **za nositelja djelatnosti obrta/ slobodnog zanimanja/ privatne prakse u zdravstvu** iznosi 1,1 prosječne bruto plaće ili u 2026.god.: **2.192,30 eur/mj.**

Osnovica **za medicinsku sestru, zubnog tehničara, fizioterapeuta/ SSS**, koji ima registriranu privatnu praksu iznosi 0,65 prosječne bruto plaće ili u 2026.god.: **1.295,45 eur/mj.**

Mjesečna osnovica, prema članku 21.stavak 2.Zakona, za rad u punom radnom vremenu osiguraniku koji je istodobno kod poslodavca **direktor društva ili ravnatelj zdravstvene ustanove** ne može biti niža od 0,65 prosječne plaće ili u 2026.god.: **1.295,45 eur/mj.**

Poduzetnička plaća, nositelja obrta ili slobodnog zanimanja obveznika poreza na dobit, poput ljekarničkih jedinica ili MBL iznosi 1,1 prosječne plaće ili u 2026.god. iznos: **2.192,30 eur/mj.**

Novost iz tekuće godine je da obrtnik koji želi izabrati veću osnovicu, koja bi mu jednog dana donijela i veći iznos bruto mirovine može izabrati osnovicu ne samo u visini 2x, 3x, 4x, 5x, 6x prosječne bruto plaće za 01. do 08.mj. 2025. godine, već i izbor 2,5; 3,5; 4,5; 5,5 bruto plaće, pa stoga obrtnik može izabrati slijedeće više mjesečne osnovice za 2026.god.:

1. umnožak iznosa prosječne plaće i koeficijenta 1,5 te iznosi 2.989,50 eura ili
2. umnožak iznosa prosječne plaće i koeficijenta 2,0 te iznosi 3.986,00 eura ili
3. umnožak iznosa prosječne plaće i koeficijenta 2,5 te iznosi 4.982,50 eura ili
4. umnožak iznosa prosječne plaće i koeficijenta 3,0 te iznosi 5.979,00 eura ili
5. umnožak iznosa prosječne plaće i koeficijenta 3,5 te iznosi 6.975,50 eura ili
6. umnožak iznosa prosječne plaće i koeficijenta 4,0 te iznosi 7.972,00 eura ili
7. umnožak iznosa prosječne plaće i koeficijenta 4,5 te iznosi 8.968,50 eura ili
8. umnožak iznosa prosječne plaće i koeficijenta 5,0 te iznosi 9.965,00 eura ili
9. umnožak iznosa prosječne plaće i koeficijenta 5,5 te iznosi 10.961,50 eura ili
10. umnožak iznosa prosječne plaće i koeficijenta 6,0 te iznosi 11.958,00 eura.

Najviša mjesečna osnovica, prema članku 205. Zakona, umnožak je iznosa prosječne bruto plaće i koeficijenta 6,00 te iznosi u 2026.g.: **11.958,00 eura/ mj.**

Najviša godišnja osnovica, prema članku 208. Zakona, umnožak je iznosa prosječne bruto plaće i koeficijenta 6,00 te brojke 12 i iznosi u 2026.g.: **143.496,00 eura.**

Najniža mjesečna osnovica, prema članku 200. Zakona, umnožak je iznosa prosječne bruto plaće i koeficijenta 0,38 te iznosi u 2026.g.: **757,34 eura/ mj.**

Osnovica **za produženo mirovinsko osiguranje** iznosi 0,38 prosječne plaće ili u 2026.god. iznos: **757,34 eura/mj.**